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دیدگــــــاه

11ورزش a r m a n m e l i . i r

 حسین عبدی
 کارشناس فوتبال

گفـــت و گـــو 

 عزم تکواندوکار ۱۷ ساله  
ایران برای کسب مدال طلای 

بزرگسالان جهان
ایسنا: ملی پوش ۱۷ ساله تکواندوی 
ایران و دارنده مدال طلای نوجوانان جهان 
از عزم خود برای کسب مدال طلای جهان 
در رده بزرگسالان خبر داد و گفت: هیچ 
ترسی از نام حریفانم ندارم. متین رضایی 
درباره شرایط خود در آستانه اولین حضور 
در رقابت های تکواندوی قهرمانی جهان 
در حالیکه تنها ۱۷ سال سن دارد و با 
پیروزی در انتخابی تیم ملی از تیم نوجوانان 
اظهار کرد:  است،  آمده  بزرگسالان  به 
خوشبختانه در رقابت های انتخابی تیم ملی 
بزرگسالان موفق به شکست رقبا شدم 
و توانستم به تیم ملی بزرگسالان برسم. 
فدراسیون و کادر فنی تیم ملی نیز از من 
و دیگر نفرات جوان حمایت خوبی دارد 
و امیدوارم بتوانیم در رقابت های جهانی 

مکزیک بهترین نتیجه را کسب کنیم. 

بهزاد داداش زاده بازیکن سابق پرسپولیس 
و تیم ملی در خصوص شرایط رقابت های لیگ 
برتر و وضعیت شاگردان کی روش صحبت کرد. 
  درباره کیفیت بیست و دومین دوره 
مسابقات لیگ برتر فوتبال ایران، چه 

نظری دارید؟
ابتدای فصل پیش بینی می شد که  از   
مسابقات امسال از سال گذشته بهتر شود، 
چون در فصل نقل و انتقالات بازیکنان خوبی 
که خارج از فوتبال ایران لژیونر بودند به لیگ 
برتر اضافه شدند. همچنین چند باشگاه هم 
مربی خارجی و بازیکنان خوبی را جذب کردند 
و به نظر می رسید که رقابت ها جذابیت فراوانی 
نسبت به سال قبل داشته باشد، اما تا هفته 
یازدهم چیزی از فوتبال جذاب ندیدیم.  فوتبال 
با تماشاگرانش زنده است و اگر علاقه مندان به 
فوتبال در رقابت ها حضور نداشته باشند، این 
رشته پرطرفدار مهم ترین و اساسی ترین رکن 
خودش را ندارد. از چند سال گذشته هواداران 
نتوانسته اند به ورزشگاه ها بیایند و باعث گرمی 
رقابت ها لیگ شوند. عدم حضور تماشاگر باعث 
شد تا پیکارها جذابیت و هیجانی نداشته باشد. 
اگر قرار باشد بعد از جام جهانی باز هم مسابقات 
لیگ برتر بدون تماشاگر برگزار شود، بهتر است 

که این رقابت ها را تعطیل کنند. 
  تعطیلی لیگ برتر بیش از اندازه 

نیست؟!
تعطیلی لیگ تیم های صدر جدول را وارد 
فراز و نشیب می کند و باعث می شود که در 
روند رو به رشد تیم ها اختلال به وجود بیاید. 
پرسپولیس در تعطیلات اول اردوی تیم ملی 
در اتریش با افت محسوسی روبه رو شد. این بار 
هم بازیکنان بیشتری نسبت به تیم های دیگر 
دارد و احتمالاً بعد از جام جهانی، پرسپولیس 
وارد بحران خواهد شد. باید کادر فنی با تدابیر و 
تمهیدات ویژه از افت بازیکنان جلوگیری کند و 
همچنین برای بازی هفته دوازدهم و هفته های 
بعد هماهنگی زیادی بین نفرات ایجاد کنند. 
هم اکنون که مسابقات لیگ برتر تعطیل است 
باید پرسپولیس بازی های تدارکاتی داشته 
باشد و به بهترین شکل خود را برای آغاز مجدد 

این مسابقات خودش را آماده نگه دارد. 
  در مورد عملکرد کی روش چه نظری 

دارید؟
 کی روش یک مربی بزرگ در دنیاست که 
لطف زیادی به فوتبال ایران داشت که دفاع 
اصولی را به فوتبالیست های ما یاد داد. فوتبال 
ایران همیشه یک سیستم تهاجمی دارد که 
بازیکنان تکنیکی می توانند به این فوتبال 
دفاعی کمک کنند تا مقابل بهترین های فوتبال 
جهان عملکرد خوبی را ارائه بدهیم. بازیکنانی 
که هم اکنون در تیم ملی حضور دارند در 
جام جهانی ۲۰۱۸ هم حضور داشتند و ۹۵ 
درصد از ملی پوشان کشورمان از ۴ سال پیش 
در کنار هم بازی می کنند و این موضوع درصد 
موفقیت تیم ملی را در جام جهانی قطر بالا 

خواهد برد.  

خارج ازمستطیل سبز

 داداش زاده:
  کی روش 

 به فوتبال ایران 
لطف زیادی داشته است 

خبــــــر
محرومیت دانمارک از پوشیدن 

پیراهن با شعار حمایت از حقوق بشر
تیم ملی فوتبال دانمارک پیش از شروع 
جام جهانی ۲۰۲۲ از سوی فیفا با محرومیت 
جدیدی مواجه شد. فدراسیون جهانی فوتبال 
)فیفا( تیم ملی دانمارک را از پوشیدن پیراهن 
تمرینی با شعار حمایت از حقوق بشر در 
دوره برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ به میزبانی 
قطر محروم کرد. پیش از این اتحادیه فوتبال 
دانمارک اعلام کرده بود دو اسپانسر تیم ملی 
لوگوی خود را از پیراهن این تیم حذف خواهند 
کرد تا جا برای نوشته حقوق بشر باز شود. 
یاکوب ینسن، رئیس اتحادیه فوتبال دانمارک 
گفت: امروز نامه ای از فیفا دریافت کردیم که 
کیت تمرینی با شعار حقوق بشر برای همه به 
دلایل فنی رد شده است.  ما بابت این کار تأسف 
می خوریم. معتقدیم این یک شعار جهانی است 

و جلب توجه سیاسی نیست. 

انگلیس؛ مهم ترین رقیب ایران 

   سوپرایز 
 کارلوس کی روش مقابل نیکاراگوئه نام آریا برزگر 
مهاجم جوان و جویای نام نفت مسجد سلیمان و سابق 
پرسپولیس را در ترکیب اصلی تیم خود قرار داد تا 
این بازیکن در غیاب لژیونر ها برای تیم ملی فوتبال 

کشورمان در نوک خط حمله بازی کند. 

    ماکت در تهران 
 در حالی ماکت بزرگ کاپ قهرمانی جام جهانی 
در میدان آزادی نصب شد و جلوه تازه ای را به شهر 
اضافه کرد که تا چند وقت قبل صحبت از مشارکت در 
جام جهانی و یا استفاده از جزیره کیش برای همکاری 

با قطر مطرح بود! 

           عملکرد
عملکرد خوب جلالی در استقلال، سرمربی 
تیم ملی فوتبال ایران را مجاب کرد تا این بازیکن جوان 
را برای حضور در مجموعه پک به لیست مدنظر خود 
اضافه کند و در بازی های دوستانه با اروگوئه، سنگال 

و نیکاراگوئه در ترکیب اصلی قرار دهد. 

ت
شــ

س نو
عک

در دیداری دوستانه تیم ملی فوتبال ایران برابر نیکاراگوئه 
به برتری رسید. بازی زیاد سنگینی نبود و با توجه به اینکه 
اکثر نفرات اصلی نبودند بازی سبکی برگزار شد. فقط بحث 
محک خوردن و فرصتی که به جوانان داده شد در این میان 
اهمیت داشت. بحث دیگر اینکه در آخرین بازی داخلی 
تیم های حریف این مسابقه را سنگ محک قرار می دهند و 
در جام جهانی سورپرایز می شوند. بازیکنان آینده دار فرصت 
خوبی داشتند تا بتوانند در سطح بزرگسالان بازی کنند. نکته 
تأسف آور مصدومیت امید ابراهیمی بود و ناراحت کننده 
اینکه زمان کوتاهی در زمین بود و نیامده صدمه دید. جوری 
که از زمین خارج شد جای نگرانی داشت و برای بازیکن 
خیلی دشوار است که در آستانه جام مصدوم شود. انگلیس 
اصلی ترین حریف ایران در جام جهانی است. گرت ساوت گیت 
از معتبرترین لیگ باشگاهی دنیا نفرات تیمش را غربال کرد 
و تنها جود بلینگهام از دورتموند بازیکنی است که در لیگ 
جزیره شاغل نیست. سرمربی انگلیس هدفش حضور در 
جام جهانی و چه بسا فینالیست شدن و حتی قهرمانی است. 
پس از ۵۶ سال دوری از کاپ قهرمانی، ساوت گیت می خواهد 
در کشورش جاودانه شود و دومین قهرمانی را به مردمش 
هدیه کند. انگلیس مهد فوتبال است و همه می دانند در چه 
سطح بالایی قرار دارد. با تمام تعاریفی که از انگلیس می شود 
اما ایران می تواند از این حریف امتیاز بگیرد. خوش شانس 
بودیم که اولین بازی را مقابل چنین حریفی برگزار می کنیم 
و باید با دید مثبت از این فرصت استفاده کنیم و آن را تهدید 
نبینیم. اولین بازی سخت ترین مسابقه برای مدعیان قهرمانی 
است چون می خواهند قدرت خود را به نمایش بگذارند و باید 
از این مساله استفاده کنیم چون انگلیس با استرس وارد 
زمین می شود.  آمریکا با تیم سال ۱۹۹۸ تفاوت عمده ای 
پیدا کرده و همانند تیم ما پیشرفت خوبی داشته است. این 
تیم لژیونرهایی زیادی دارد و شرایط مشابهی از این نظر دارد. 
آنها می آیند تا خودشان را بالاتر از قبل ببینند و شکستی که 
در فرانسه داشتند را در قطر جبران کنند. ولز با شباهت هایی 
که با انگلیس دارد حریف بهتری به شمار می رود. شانس با ما 
یار بود که اوکراین توسط ولز حذف شد و اگر مشکلاتی که 
این تیم بابت جنگ با روسیه داشت در مرحله انتخابی پیش 
نمی آمد شاید الان حریف ایران بود. ولز با بازیکنی چون 
گرت بیل که آخرین جام جهانی خود را پشت سر می گذارد 
اگر جدی گرفته نشود بسیار خطرناک خواهد بود چون این 
بازیکن مطرح می خواهد در آخرین فرصت خود تاریخ سازی 
کند، ولی این ما هستیم که باید تاریخ را به نام خود تغییر دهیم 
و با استراتژی مناسب و مدیریت زمان درست صعود به مرحله 

دوم را رقم بزنیم. 

 ابراهیمی در بازی  مقابل نیکاراگوئه  مصدوم شد

تلفات  در  بازی  دوستانه! 

سال  پنجم
شماره   1415

آرمان ملی: روز پنجشنبه تیم ملی کشورمان در دیداری 
تدارکاتی به مصاف نیکاراگوئه رفت و در حالی موفق به پیروزی 
مقابل این تیم شد که امید ابراهیمی جام جهانی را از دست داد. 

  گزارش بازی 
تیم ملی پیش از اعزام به قطر روز پنجشنبه به مصاف 
تیم ملی نیکاراگوئه رفت. دقیقه ۵ وحید امیری با اصرار موفق به 
توپ گیری از مدافعین نیکاراگوئه شد و توپ را به روی دروازه 
فرستاد که در ادامه با ضربه سر ترابی به بالا دروازه همراه شد. 
دقیقه ۱۳پاس کات بک بازیکنان نیکاراگوئه در فضا خالی 
محوطه به ترمینیو رسید اما ضربه او به رغم آنکه مزاحمتی 
نداشت، در چارچوب نبود. دقیقه ۱۵ ارسال زمینی نورافکن در 
محوطه جریمه حریف به ترابی رسید تا او با حرکت بدن مدافع 
را از پیش رو برداشت و توپ را به تور دروازه نیکاراگوئه بچسباند. 
دقیقه ۳۱ کرنر ارسالی نیکاراگوئه پس از اثر کوتاه یکی از 
بازیکنان، مقابل دیگر بازیکن این تیم افتاد و ضربه او را ابوالفضل 
جلالی از روی خط دروازه بیرون کشید تا نیمه نخست با نتیجه 
یک بر صفر خاتمه یابد. نیمه دوم سرد و کسل کننده آغاز شد. 
در ادامه هر دو تیم موقعیت های اندکی داشتند اما ثمری برای 
هیچیک به ارمغان نیاورد. دقیقه۶۵ امید ابراهیمی که در دقیقه 
۶۳ به بازی آمد، تنها دو دقیقه بعد مصدوم و مجبور به ترک 
زمین شد. دقیقه ۷۷ حرکت تاکتیکی بازیکنان نیکاراگوئه 
موقعیتی مناسب برایشان فراهم کرد، اما شوت نهایی را بی راوند 
مال خود کرد. دقیقه ۳+۹۰ وحید امیری توپ را با پاس برای 
صادقی کاشت و شوت او به شکلی خطرناک از بالا دروازه به 
بیرون رفت. این دیدار با برتری یک بر صفر شاگردان کی روش 

به پایان رسید. 
  نظر کی روش 

سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان بدترین قسمت بازی 

تیمش مقابل نیکاراگوئه را مصدومیت امید ابراهیمی دانست.  
کارلوس کی روش پس از برتری تیم ملی فوتبال کشورمان 
مقابل نیکاراگوئه در دیداری دوستانه اظهار داشت: بازی 
خوبی بود. برد همیشه خوب است. بعد از چند روز پرفشاری 
که پشت سر گذاشتیم، بازیکنان جوان فرصت بازی پیدا کردند. 
بازیکنان بزرگسال هم یک بازی تمرینی داشتند، ولی در کل 
بازی خوبی بود. سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان در ادامه 
افزود: خیلی نگران مصدومیت امید ابراهیمی  هستم. فردا باید 
ببینیم نتیجه چه خواهد شد، ولی بدترین قسمت بازی امشب 
مصدومیت ابراهیمی بود. البته فردا منتظر نتایج پزشکی 

 خواهیم بود تا ببینیم چه می شود. 
  مصدومیت امید 

امید ابراهیمی، هافبک تیم ملی فوتبال ایران روز پنجشنبه 
در جریان دیدار تدارکاتی مقابل نیکاراگوئه زمانی که تنها 
لحظاتی از حضورش در زمین نگذشته بود، دچار مصدومیت 
شدیدی شد و با برانکار از زمین به بیرون رفت. روز گذشته 
و پس از بررسی مصدومیت ابراهیمی از ناحیه کشاله ران، 
مشخص شد که این بازیکن دو ماه دور از میادین خواهد بود. به 
این ترتیب، هافبک تیم ملی بازی های جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 

را از دست داد. 
  نظر کارشناسی

پیشکسوت فوتبال ایران از عملکرد تیم ملی کشورمان برابر 
نیکاراگوئه انتقاد کرد. علی اصغر مدیرروستا در گفت وگو با 
تسنیم، درباره برتری یک بر صفر تیم ملی فوتبال ایران مقابل 
نیکاراگوئه اظهار داشت: یک بازی کسل کننده و عملکردی 
بسیار ضعیف را از تیم ملی دیدیم. از این مسابقه هیچ خواسته ای 
نداشتیم و این نیکاراگوئه بود که با تک ضرب بازی کردن خود، 
اصول فوتبال را به ما یاد داد. در این بازی سردرگم بودیم و 

برنامه ای نداشتیم. »برای این مسابقه بیشتر ضرر کردیم تا 
نفعی از آن ببریم.« وی ضمن بیان این جمله تصریح کرد: امید 
ابراهیمی بازیکنی متعصب و جنگنده است و از مصدومیت او 
خیلی ناراحت شدم. ما در گروهی قرار داریم که قطعا هجومی 
بازی نمی کنیم و باید در دیدارهایی به میدان برویم که روی ما 
فشار باشد. من نسبت به انتخاب نیکاراگوئه به عنوان حریف 
تدارکاتی انتقاد داشتم، اما دیدیم که در برخی از دقایق بازی، 
اصول فوتبال را بهتر از ما رعایت می کرد. پیشکسوت فوتبال 
ایران با بیان اینکه نمی داند کادر فنی تیم ملی می خواست 
چه نتیجه ای از دیدار با نیکاراگوئه بگیرد، خاطرنشان کرد: اگر 
به مصاف تیمی می رفتیم که فشار بیشتری به ما می آورد، به 
هدف مان می رسیدیم. حس می کنم تیم ملی ما یک بزرگ تر و 
فدراسیون فوتبال صاحب ندارد که پیراهن شماره ۱۰ تیم ملی 
را به بازیکن جوانی می دهیم که پیراهن این تیم را برای اولین 
بار می پوشد )آریا برزگر(. متأسفانه هیچ سرپرست یا مدیری 
در تیم ملی نیست. مدیرروستا در پاسخ به این پرسش که آیا 
ورود بازیکنان تیم جوانان به اردوی تیم ملی در زمان مناسبی 
محقق شد یا خیر، گفت: ما هم به جوانان اعتقاد داریم، اما باید 
در زمان مناسب به آنها میدان بدهیم. بازیکن جوان ما که شماره 
۱۰ را پوشیده بود، در زمین هیچ کاره بود. چون تیم ملی برنامه 
نداشت، این جوانان را هم در این شرایط هدر می دهیم. باید در 
زمان درست به جوانان فرصت بدهیم، نه در آستانه جام جهانی. 

  صحبت وزیر ورزش
سیدحمید سجادی که برای تماشای دیدار تدارکاتی 
تیم ملی فوتبال ایران مقابل نیکاراگوئه به ورزشگاه آزادی رفته 
بود، در پایان این بازی اظهار داشت: درباره بحث فنی کادر فنی 
باید نظر بدهد. امروز تیم کامل نبود، ولی انجام این بازی لازم 
بود و ان شاءا... برای بازی بعدی مقابل تونس هم شرایط خوب 
باشد. وی اشاره کرد: این دوره از جام جهانی شرایط خاصی 
دارد که برای همه تیم ها یکسان است. امیدواریم بچه ها بتوانند 
موفق باشند. سجادی با ابراز خوشحالی از حضور تیم ملی در 
جام جهانی قطر بیان کرد: به ایام خاص جام جهانی نزدیک 
می شویم. شرایط تیم ملی روز به روز بهتر می شود و حاشیه 
خاصی نیست. ما کنار تیم هستیم و استدعا می کنم همه کنار 
هم دعا کنیم تا این تیم با سربلندی بازگردد. انرژی مثبت، 
نگاه خوب و دعای خیر مردم پشت تیم ملی است. یک بازی 
تدارکاتی مقابل تونس داریم که پشت درهای بسته خواهد بود و 
امکان پخش آن وجود ندارد. اعضای تیم ملی هم روز دوشنبه به 
قطر اعزام می شوند. وزیر ورزش و جوانان در گفت وگویی دیگر 
درباره اینکه نمایش تیم ملی در بازی مقابل نیکاراگوئه ضعیف 
بود، تصریح کرد: خیلی هم خوب بود. از الان تا جام جهانی باید 
بگویید همه چیز خوب بود. سجادی در مورد اینکه آیا از سوی 
دولت حمایت های لازم صورت گرفته است، یادآور شد: هرگونه 
حمایتی لازم باشد آقای رئیسی و آقای مخبر دستور داده اند 

 فوتبـــال داخلـــی که انجام شود. 
فارس: ناصر ابراهیمی در مورد برد یک بر صفر تیم ملی 
مقابل نیکاراگوئه اظهار داشت: کاری که تیم ملی در این 
مسابقه انجام داد آینده نگری برای سال های بعد فوتبال ملی 
بود، اما در بدترین زمان ممکن این اتفاق رخ داد. زیرا در آستانه 
حضور در جام جهانی فرصت مناسبی برای جوانگرایی نیست. 
تیم ملی جوان شده هم خیلی خوب بازی نکرد. لذتی از بازی 
تیم ملی نبردیم و روی یک اتفاق و حادثه و اشتباه حریف 
گل زدیم. وی ادامه داد: هدف کی روش که حالا خنده رو 
هم شده در این مسابقه آینده فوتبال بود، اما در بدترین وقت 
ممکن چنین کاری انجام شد. بهتر بود که لیگ برتر ما تعطیل 
نمی شد و بازیکنان در لیگ خودمان بازی می کردند درست 
مثل کشورهای اروپایی که شنبه و یکشنبه آینده هم مسابقات 
لیگ شان در حال برگزاری است. سرمربی اسبق تیم ملی 
فوتبال ایران تصریح کرد: مسابقه با نیکاراگوئه محتوای 
خاصی نداشت. مقابل این تیم درجه سوم از قاره آمریکای 
مرکزی نمایش خوبی نداشتیم. بازیکنان جوان به میدان 
فرستاده شدند و آنها نیز بیش از حد هیجان و استرس داشتند 
چون می خواستند در فهرست نهایی تیم ملی در جام جهانی 
حضور داشته باشند. همین استرس باعث شده بود آنها نتوانند 

توانایی های خودشان را هم به خوبی نشان بدهند. 

 بیــن المــلل
سرمربی تیم فوتبال رئال مادرید از عملکرد شاگردانش در 
نیم فصل اول لالیگا راضی است. کارلو آنچلوتی در پی برتری ۲ 
بر یک خانگی بامداد دیروز )جمعه( شاگردانش مقابل کادیس 
در هفته چهاردهم لالیگای اسپانیا گفت: استراحت در زمان 
خوبی برای ما فرا رسید. نیم فصل اول را به خوبی پشت سر 
گذاشتیم. حالا می توانیم استراحت کنیم، چون می دانیم ۳۵ 
امتیاز در لیگ گرفته ایم که نسبت به همین مقطع در فصل 
گذشته بیشتر است. ما به برنده توپ طلا )کریم بنزما( که فصل 
گذشته ۵۰ گل به ثمر رساند، در این بازی نیازی نداشتیم. با 
کمی خستگی این چند بازی اخیرمان را انجام دادیم، اما از 
عملکردمان راضی هستیم. وی همچنین در خصوص خطاهایی 
که در بازی های اخیر روی ستاره برزیلی اش انجام شده، اظهار 
داشت: من فکر می کنم وینیسیوس به خوبی اتفاقاتی که 
برایش می افتد را مدیریت می کند. در چند بازی اخیر بارها 
بازیکنان حریف به او ضربه زده اند و فکر می کنم وینیسیوس 
به خوبی خودش را کنترل کرده است. سرمربی رئال مادرید 
تصریح کرد: روز گذشته آماری را دیدم که فوتبال اسپانیا 
۵۵ کارت قرمز در مقایسه با ۱۰ کارت در لیگ برتر داشته 

قرمز، است. با این حال، بسیاری از این کارت های 
وی درست نیستند و دادن تعداد زیادی از آنها بر  ر
چون بازی تأثیر می گذارد. باید مراقب باشیم 

این می تواند مسابقات را خراب کند. 
من انتقاد نمی کنم، فقط به عنوان 
یک هوادار فوتبال می گویم که 
این آمار توجه من را جلب کرد. 
این ممکن است به فوتبال اسپانیا 
آسیب برساند و این چیزی است 

که باید در نظر داشت. 

رسول پناه: 

من اصلا حساب باشگاه پرسپولیس را نبسته ام
مهدی رسول پناه، سرپرست پیشین باشگاه پرسپولیس گفت: 
شرط بازگشت گابریل کالدرون سرمربی سابق پرسپولیس به این 

تیم رفتن محمدحسین انصاری فرد بود. 
  ورود به پرسپولیس 

مهدی رسول پناه، مدیرعامل پیشین باشگاه پرسپولیس که 
مهمان برنامه »ورزشگاه« بود، درباره اینکه آیا دندانپزشک است 
یا نه، اظهار داشت: بله، علاوه بر دندانپزشک، کارشناس قوه 
قضائیه هستم. به پرسپولیس خیلی علاقه دارم و چون به این تیم 
حساس بودم به مدیریت باشگاه ورود کردم. برخی ها می گویند 
طرف دندانپزشک بود و به پرسپولیس آمد، به من بگویند مدیران 
در ۳۰ سال گذشته چه کار کردند که وضعیت فوتبال ما این 
است؟ چرا بقیه مدیران نمی آیند و اظهارنظر نمی کنند؟ وی 
افزود: من سلسله مراتب مدیریتی را طی کردم، چراکه ابتدا 
عضو علی البدل بودم، سپس عضو هیات مدیره شدم، بعد رئیس 
هیات مدیره و در آخر سرپرست باشگاه پرسپولیس شدم. زمانی 
که رئیس هیات مدیره شدم به مشکلاتی خوردیم، چرا؟ چون 
می خواستیم قانونی عمل کنیم نه اینکه مسائل حاشیه ای به 
ما غلبه کند. موقعی که سرپرست شدم به بحران مالی شدیدی 
خوردیم و پرونده های داخلی و خارجی زیادی داشتیم. ما در 
گروه مان در لیگ قهرمانان آسیا با یک امتیاز چهارم بودیم. من 
شرایط مالی باشگاه را می دانستم و نیامدم بگویم میراث دار بدهی 

گذشته هستم. 
  کارگزاری

سرپرست پیشین باشگاه پرسپولیس خاطرنشان کرد: زمانی که 
وارد بحث مدیریتی باشگاه شدم کارگزاری داشتیم که متأسفانه 
در قرارداد با آنها بحث درآمدزایی نبود. اختلاف ما با کارگزار از 
آنجا شروع شد. به مسعود سلطانی فر )وزیر پیشین وزارت ورزش و 
جوانان( گفتم اینطوری نمی شود. پرسپولیس در شرایط واگذاری 
بود و دولت و وزارت نمی توانستند پولی ترزیق کنند. به سلطانی فر 

گفتم اگر سرپرست باشگاه من هستم باید قرارداد کارگزار را 
اصلاح کنیم یا زیر آن بزنیم! با اختیار خودم و هیات مدیره باشگاه 
توانستم قراردادی با کارگزار به مبلغ ۱۱۰ میلیارد تومان با دلار 
۱۰ هزار تومانی ببندم. برخی ها گفتند قرارداد ترکمنچای بسته 
شده بود در صورتی که کارگزار تا قران آخرش را داد. در تاریخ 

باشگاه پرسپولیس چنین قراردادی بسته نشده بود. 
  بسته شدن حساب ها 

رسول پناه در خصوص اینکه گفته می شود حساب باشگاه 
پرسپولیس به دلیل بدهی به او بسته شده است، گفت: در جایی 
شنیدم مدیرعامل فعلی پرسپولیس گفتند شنیده ام یا گفته اند 
حساب باشگاه به دلیل بدهی به من بسته شده است. اظهارات 
ایشان بی پایه و بی اساس است. حساب باشگاه پرسپولیس بسته 
نیست، مسدود است. ایشان )رضا درویش( حتی استعلام نگرفت 
که قابل استناد است یا نه. حساب باشگاه را نمی توان بست، بلکه 
مسدود می شود. اگر حساب بسته است چطور پول بازیکنان را 
داده اند؟ نمی دانم چرا می گویند حساب باشگاه را من بسته ام. 
شخصی در دوران مدیریت قبل از ما ۷ میلیارد تومان کمک 
کرده بود. به جای اینکه از او تشکر کنیم سیاست تقابل را در 
پیش گرفتند. با یکی از شرکت های هواپیمایی مشکل داشتیم و 
آنها را صدا زدیم و گفتیم واقعا مشکل داریم و با ما راه بیایید. این 
راه تعامل است. من اصلا حساب باشگاه پرسپولیس را نبسته ام. 

  قرارداد استوکس 
وی در رابطه با قراردادی که با آنتونیو استوکس بسته شده 
بود، یادآور شد: این قرارداد در زمان مدیریت بنده نبود. زمانی که 
پرسپولیس برای دیدار با شارجه امارات راهی این کشور شد و بازی 
کرد، استوکس مرخصی گرفت و پس از آن دیگر نیامد. این دوران 
مصادف با شروع کرونا بود و بازی ها لغو شد. استوکس در این مدت 
نمی توانست به تهران بیاید. سپس ما طبق قرارداد حقوقی عمل 
کردیم و ابتدا شکایت را به فدراسیون فوتبال بردیم. این کار ایراد 

است و باید به فیفا شکایت می کردیم ولی طبق قرارداد نوشته 
شده عمل کردیم. این قرارداد آنقدر ایراد داشت که روی مان 
نمی شد به فیفا ارسال کنیم. تاریخ ها اشتباه بود و ۱۵ الی ۲۰ غلط 
داشت! ما زرنگی کردیم و اجازه ندادیم ۵۰ هزار دلار آخر قرارداد 
او به ما بخورد. در این قرارداد بحث حقوقی اعمال نشده بود و 

بزرگ ترین ضربه را خوردیم. 
  کالدرون 

وی در خصوص اینکه چرا زمانی که رئیس هیات مدیره باشگاه 
پرسپولیس بود مانع جدایی کالدرون نشد، گفت: پیام هایی که او 
داده، هست و او واقعا قصد داشت برگردد، اما شرط گذاشت که 
انصاری فرد مدیرعامل باشگاه نباشد. به او گفتیم این موضوع 
در حیطه اختیارات شما نیست. با این بنده خدا کاری کردند 
که اصلا نیاید. در جریان همه مسائل ها از جمله تهدیدها بودم. 
زمانی که کالدرون استعفا کرد، ۲۰ روز وقت داشتیم یک سوم 
پولش را بدهیم تا همه چیز تمام شود و برود. انصاری فرد او را 
نمی خواست. روزی که کالدرون رفت مسائلی پیش آمد که در 
هیات مدیره شوکه شده بودیم. حرف و حدیث هایی بین کالدرون 
و انصاری فرد پیش آمده بود. کالدرون حاضر بود از یک مبلغی 
گذشت کند و راه بیاید ولی این اتفاق نیفتاد. او سرمربی بود که دو 
هفته یکبار گزارش کار خود را به هیات مدیره می داد، من چنین 
چیزی ندیده بودم. او واقعا برای باشگاه ارزش قائل بود. یکسری 
مسائل حقیقت دارد ولی قابل اثبات نیست و بعدها شکایت 
می کنند! برنامه ریزی شده بود که کالدرون نیاید. اگر اخبار را 
رصد می کردید، خواسته شان این بود که او نباشد، اما هیات مدیره 
می خواست کالدرون باشد. کالدرون در برنامه فوتبال برتر جان 
کلام را گفت و هواداران متوجه شدند. اگر پول او را ۵ روز زودتر 

می دادند متحمل این همه خسارت نمی شدیم. 
  تعطیلی دانشگاه 

سرپرست پیشین باشگاه پرسپولیس پس از مطرح کردن 
مسائلی در رابطه با خصوصی سازی باشگاه تصریح کرد: سوالم 
از درویش این است که شفاف سازی کند. دانشگاه پرسپولیس 
که در زمان رویانیان تاسیس شد، تعطیل شده است. این کار هم 
فرهنگی بود و هم درآمدزایی داشت. چرا باید دانشگاهی با ۳۰۰، 

۴۰۰ دانشجو تعطیل شود. 


